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Kqu~ne aktivnosti, procesi i
rezultati koje smo postigli u
2014.godini, jednoj od najte`ih u
istoriji ovog kraja, diktirani su
majskim i avgustovskim poplavama
zbog kojih je pro{la godina jedna od
najte`ih u istoriji ovog kraja, jer
podaci pokazuju da ovakvih poplava
nije bilo od 1896.godine, ocijenio
je, obra}aju}i se odbornicima,
gradona~elnik Mi}o Mi}i}.

-Ve} pet godina vodimo borbu sa
elementarnim nepogodama. Imali
smo veliku poplavu 2010. godine, a
nakon toga trpjeli smo {tete od
gradonosnih padavina, pa velikih
su{a, da bi se u pro{logodi{wim
poplavama pod oborinskim i
podzemnim vodama na{lo 30.000
hektara oranica, 10.440 stambenih i
drugih objekata. Ukupna {teta pro-
cijewena je na 392 miliona maraka,
{to iznosi devet godi{wih buxeta
Grada Bijeqina. Na sre}u nije
bilio qudskih `rtava, a hu-
manitarna pomo}, ~ija je vrijednost
procijewena na oko 35 miliona
maraka stizala je sa svih strana, i
ovo je prilika da se jo{ jednom zah-
valimo svima koji su nam pritekli
u pomo} u tim te{kim trenucima. 

Gradona~elnik Mi}i} je zatim
istakao da je sa~uvana buxetska sta-
bilnost, uprkos vanrednim
tro{kovima u sanirawu {teta i
smawenom prilivu.

-Nakon dva rebalansa buxetski
okvir je sa 45 miliona smawen na
43,3 miliona i podaci kojima raspo-
la`emo pokazuju da je realizovan sa
97 procenata, rekao je gra-
dona~elnik.

Uprkos vanrednim okolnostima u
pro{loj godini je asfaltirano 15
kilometara novih puteva, novo
gradsko grobqe je privedeno nam-
jeni iako jo{ uvijek nije u pot-
punosti zavr{eno, ra|eno je na
pro{irewu toplovodne mre`e,
javnoj rasvjeti, gradskoj kanal-
izaciji, pre~ista~u otpadnih voda i
nastavqena izgradwa osnovne {k-

ole na Ledicima.
-Za stipendirawe studenata izd-

vojili smo 206.000 KM, pove}an je
nivo izdvajawa za socijalnu
za{titu, po~iwemo izgradwu novog
Centra za socijalni rad, izdvajali
smo pomo} za bora~ku populaciju,
radili na procesu povratka i rein-
tegraciji  raseqenih lica, radili
na razvoju demokratije i me|unaro-
dne saradwe i podigli nivo
pru`awa usluga gra|anima. Grad-
aska uprava je posebne napore ima-
la tokom poplava i dala veliki
doprinos u pru`awu najneophodnije
pomo}i poplavqenima, ocijenio je

 Katastrofalne poplave koje su u maju i avgustu pro{le godine zahvatile podru~je
Semberije usmjerile aktivnosti gradona~elnika i Gradske uprave u 2014. godini.
Uprkos ogromnim {tetama i nepredvi|enim tro{kovima, te smawewu prihoda,
odr`ana buxetska stabilnost i deficit iz prethodnog perioda nije pove}an, {to je
jedan od najve}ih uspjeha lokalne vlasti, rekao gradona~elnik Mi}o Mi}i}



2 GRAD BIJEQINA GRADSKI BILTEN

Bijeqina SEDMI^NO IZDAWE www.gradbijeljina.org18. mart 2015. godine

Mi}i}.
Predsjednik opozicionog odbo-

rni~kog kluba SNSD-a Ivan Buri}
otvorio je raspravu konstatacijom
da poplave i ekonomska kriza ne
mogu biti izgovori za sve ono {to
nije bilo dobro u radu gradona~e-
lnika i Gradske uprave. 

-Treba re}i koliko je od  900.000
KM predvi|enih za podsticaje pod-
ijeqeno poqoprivrednicima, za{-
to se u prosjeku 74 dana ~eka na iz-
davawe gra|evinskih dozvola, zbog
~ega oko 2.000 zahtjeva za legal-
izaciju jo{ uvijek nije rije{eno.
Pojedina odjeqewa, kao {to je Od-
jeqewe za inspekcijske poslove ne
rade svoj posao, a na{a primjedba je
i da su ogromna izdvajawa za sport,
jer ima mnogo ostalih stvari za
tro{ewe, treba izdvajati vi{e za
kulturu, obrazovawe i omladinske
organizacije.

Odbornik DNS-a Risto Savi}
izdvojio je dva problema za koje
smatra da treba {to hitnije rje{a-

vati, a ona su zastoj u legalizaciji bes-
pravno podignutih stambenih obje-
ka-ta i odr`avawe nekategorisanih
puteva koji se nalaze u individu-
alnom vlasni{tvu.

Na primjedbe da u ponu|enom ma-
terijalu nema definisanih mjera
kako rje{avati probleme, predsjed-
nik odborni~kog kluba SDS-a Jo-
van Gaji} istakao je da se radi o ana-
lizi rada u prethodnoj godini, a ne
o programu rada.

-Programski ciqevi zacrtani su
u Strategiji razvoja, buxetu  i
ostalim razvojnim dokumentima
koje usvaja ova Skup{tina. U tako
te{koj godini kao {to je bila
pro{la, gradona~elnik i Gradska
uprava su na adekvatan na~in od-
govorili svim izazovima {to je
omogu}ilo da buxet ne bude u veli-
kom deficitu. Prilikom rasprave
treba voditi ra~una i {ta su ~ije
nadle`nosti. Ne mo`e se izgradwa
{kole u Ledincima adresirati na
gradske vlasti, jer je to nadle`nost

Ministarstva za prosvjetu RS ili
tra`iti da mi kreiramo privredni
ambijent kada je Vlada RS odgovor-
na za to, ka`e Gaji}.

Predsjednik Skup{tine grada
Dragan \ur|evi} rekao je da su
katastrofalne poplave obiqe`ile
rad Gradske uprave koja je morala da
ulo`i ogromne napore u tom perio-
du.

-U vrijeme poplava Gradska upra-
va funkcionisala je boqe nego nego
u normalnim okolnostima, ocijen-
io je predsjednik Gradske skup{ti-
ne.

Gradona~elnik Mi}o Mi}i} odg-
ovorio je na postavqena pitawa i
pojedine konstatacije odbornika,
uz ocjenu da je sve o ~emu je bilo rij-
e~i re~eno sa dobrom namjerom, a da
su najva`nije aktivnosti u ovoj go-
dini  po~etak izgradwe Centra za
socijalni rad za koji je obezbije-
|eno 350.00 KM donatorskih sred-
stava, zavr{etak gradskog grobqa i
nastavak izgradwe kanalizacije.

MINISTAR TRGOVINE I TURIZMA RS U POSJETI BIJEQINI

Nova {ansa za razvoj
bawe ,,Dvorovi

,,
-Grad Bijeqina i mi iz Vlade

Republike Srpske u narednom peri-
odu sagleda}emo mogu}nosti kako da
u ovom turisti~kom centru uspo-
stavimo sve ono {to Bawa i zahti-
jeva", rekao je Gluhakovi} novinar-
ima nakon sastanka sa gradona~eln-
ikom Bijeqine Mi}om Mi}i}em. 

Ministar Gluhakovi} je naglasio
da je ovoj bawi neophodno detaqno
obnavqawe samog objekta, ali i me-
dicinske opreme. On je naveo da je
oprema, kako je informisan, zastar-
jela, odnosno nije obnavqana od
1993. godine, te }e razgovori o svim
budu}im potrebama i detaqima bi-
ti nastavqeni sa direktorom Bawe
i Gradom Bijeqina. 

-Semberija svoju {ansu ima i u
razvoju vjerskog turizma koji se po-
sqedwih godina na ovom podru~ju

sve vi{e razvija", rekao je min-
istar Gluhakovi} novinarima
tokom pro{lonedjeqwe posjete Bije-
qini.

Ministar Gluhakovi} je potvrdio
da se dio razgovora sa gradona~e-
lnikom Mi}i}em odnosio i na otvo-
renu mogu}nost da se poqoprivred-

ni proizvodi iz Republike Srpske
plasiraju na Veletr`nici u Beog-
radu, najve}oj tr`nici ovom vrstom
proizvoda na Balkanu. 

-Za proizvo|a~e iz Semberije,
Posavine i Lijev~e poqa ovo pred-
stavqa posebnu pogodnost", rekao je
ministar Gluhakovi} i najavio raz-
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govore sa predstavnicima poqop-
rivrednih proizvo|a~a Semberije.

-Dogovorili smo da }emo organi-
zovati sastanak sa predstavnicima
Veletr`nice i poqoprivrednim
udru`ewima ovdje u Semberiji, te
da sa Podru~nom privrednom komo-
rom Bijeqina postavimo polazni
osnov kako }e na{i proizvo|a~i
mo}i da se pojave po povoqnijim us-
lovima na Veletr`nici u
Beogradu", rekao je Gluhakovi}. 

On je istakao da zbog CEFTA
sporazuma sa Srbijom, proizvo|a~i
i prera|iva~i iz Srpske imaju {a-
nsu i mogu}nost da po najpovoqni-
jim uslovima tamo izla`u i prodaju
svoju robu. 

-Ovaj kraj to zasigurno zaslu`uje,
posebno imaju}i u vidu poplave u
posqedwe ~etiri godine, kao i ~i-
wenicu da su proizvo|a~i u veli-
kom problemu zbog plasmana svoje
robe", dodao je Gluhakovi}.

-Bijeqina ima ogroman turisti-
~ki potencijal u kojem predwa~i
bawski turizam. Nedavnom odlukom
Skup{tine grada o preregistarciji
Bawe ,,Dvorovi

,,
u akcionarsko dru-

{tvo otvaraju se nove {anse za
daqi napredak i razvoj u ovoj obla-
sti", istakao je gradona~elnik
Mi}o Mi}i}. 

On je rekao da je postignut dogov-
or sa Gluhakovi}em u vezi sa beo-
gradskom Veletr`nicom, te da je
interesovawe ove veletr`nice ve-
liko za poqoprivredne proizvode
iz Semberije. 

-Uslijedi}e sastanak sa wima, a
to bi bila velika pomo} proizvo-
|a~ima iz Semberije. Va`no je da
na sastanku utvrdimo na~in kako da
se prezentuje, odnosno isporu~uje i
prodaje roba iz Semberije", rekao
je Mi}i}. 

On je naglasio da Grad, kada je ri-
je~ o Bawi Dvorovi, ne mo`e bez
Ministarstva, te da je Skup{tina
grada Bijeqine donijela odluku da
se napravi preregistracija kako bi
ona postala akcionarsko dru{tvo.
"Tada bi imali mogu}nosti da Grad
i Vlada Republike Srpske, ali i
druga privatna lica koja su zain-
teresovana, od Bawe Dvorovi na-
pravimo turisti~ki biser", rekao
je gradona~elnik Mi}i}. 

Direktor Bawe ,,Dvorovi" Vlat-
ko Jefti} istakao je ,,da je ohrab-
ren naporima da se Bawa digne iz
stawa u kojem se nalazi". On je na-
veo da je protekle godine Bawa ,,Dv-
orovi" uspjela da smawi gubitak u
poslovawu preciziraju}i da je on
lani iznosio 90 hiqada maraka, a da
je prethodnih godina redovno izno-
sio od 200 do 300 hiqada, pa ~ak u
pojedinim godinama i 400 hiqada
maraka. -Bawa ima 70 stalno zapos-
lenih, a broj radnika se tokom
qetwe sezone uve}ava dodatnim an-
ga`ovawem radne snage", rekao je
direktor Jefti}. On je precizirao
da Bawa u ovom trenutku ima na
raspolagawu 110 posteqa, a da bi se
rekonstrukcijom smje{tajni kapa-
citeti pove}ali na 300 do 500 le`a-
ja {to bi, po wegovim rije~ima,
predstavqalo solidnu osnovu za po-
zitivno poslovawe. 

-Za pove}awe smje{tajnih kapa-
citeta kao i za unapre|ewe objeka-
ta rekreativnog sadr`aja potrebno
je ulagawe oko milion maraka",
precizirao je Jefti}.

[ef politi~ko - ekonomskog odjeqewa Ambasade SAD u Sarajevu Rod Pajot razgovarao je
u Bijeqini sa gradona~elnikom Mi}om Mi}i}em o realizaciji infrastrukturnih i
proizvodnih projekata u okviru ,,Gold projekta", te o drugim projektima koje u najve}oj
mjeri finansiraju Ameri~ka agencija za razvoj i [vedska organizacija za razvoj - SIDA.
Rod Pajot je izjavio nakon razgovora sa Mi}i}em da Bijeqina ima ekonomski i privredni
potencijal, te da }e se u narednom periodu razgovarati i o realizaciji konkretnih projeka-
ta. Gradona~elnik Bijeqine Mi}o Mi}i} istakao je da grad Bijeqina potencijalnim
investitorima nudi mogu}nost podizawa proizvodnih pogona u industrijskim zonama, te da
se na podru~ju ove regije o~ekuju i projekti koji }e se realizovati posredstvom Evropske
unije.
- Vlada RS i Savjet ministara ovoj regiji bi mogli pomo}i ukoliko bi se ponovo pokrenula

proizvodwa u bijeqinskoj [e}erani i omogu}ila realizacija projekta gasifikacije.
Bijeqina je otvorena za sve potencijalne investitore koji nude novo zapo{qavawe i nova
radna mjesta", naglasio je gradona~elnik Mi}i}.

ROD PAJOT KOD GRADONA^ELNIKA MI]I]A

Grad Bijeqina
ima ekonomski i
privredni potencijal
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PROFESOR DR NENAD LALI] ^LAN PARLAMENTARNE
KOMISIJE ZA SPOQNU TRGOVINU I CARINE

BiH pristupa svjetskoj
trgovinskoj organizaciji

Tro~lana delegacija Parla-
mentarne skup{tine Bosne i
Hercegovine je povodom 20 godina
od osnivawa Svjetske trgovinske
organizacije (WTO), u~estvovala na
zasjedawu u @enevi, a moto ovog
zna~ajnog skupa bio je ,,Trgovina
donosi mir i boqe uslove `ivota".

^lan Parlamentarne komisije za
spoqnu trgovinu i carine profesor
dr Nenad Lali} je za ,,Semberske
novine" izjavio da je ,,nakon
obavqenih priprema i vi{egodi{-
wih pregovora, BiH u zavr{noj
fazi procesa pristupawu Svjetskoj
trgovinskoj organizaciji.

-,Zavr{ene su pripreme u multi-
lateralnom dijelu odnosa,
priprema protokola o zavr{etku
procesa, a u bilateralnom dijelu
preostaje finalizacija pregovora
sa dvije zemqe ~lanice WTO

,,
,

rekao je profesor dr Lali}. 
On je pojasnio da od aktivnosti

koje zavise iskqu~ivo od doma}ih
institucija, preostala obaveza da

se u Parlamentu FBiH okon~a pos-
tupak usvajawa izmjene Zakona o tr-
govini FBiH.

-Nadamo se da }e se ovaj proces

{to prije okon~ati i da }e se
tr`i{te BiH ukqu~iti u svjetski
trgovinski sistem, jer to je u
ekonomskom interesu doma}e
privrede, a posebno sa aspekta
otvorawa novih tr`i{ta i
privla~ewa stranih partnera u
BiH, istakao je profesor dr Lali}. 

Prema wegovim rije~ima, ~la-
nstvo BiH u Svjetskoj trgovinskoj

organizaciji je pozitivna poruka
potencijalnim investitorima da je
Bosna i Hercegovina, sa aspekta
trgovine roba i kapitala, pravno
ure|ena zemqa u kojoj se po{tuju
principi poslovawa koji su
unaprijed poznati i u kojoj postoji
garancija da se tokom trgovinskog
procesa ne}e mi-jewati pravila
igre. 

Profesor dr Lali} napomiwe da
je za BiH ~lanstvo u WTO posebno
zna~ajno, jer nema ~lanstva u
Evropsku uniju bez punopravnog
~lanstva u WTO. Zasjedawu su
prisustvovali i Oli Ren, potprets-
jednik Evropskog parlamenta, kao i
generalni direktor Svjetske
trgovinske organizacije Robert
Azavedo. Na kraju  dvodnevnog zas-
jedawa usvojen je zavr{ni dokument
kojim se defini{u daqi pravci
djelovawa i rada Svjetske trgovins-
ke organizacije, te pribli`avawe
uslova za razvijene i nerazvijene
zemqe. 

,,^lanstvo u Svjetskoj

trgovinskoj organizaciji za

BiH je posebno zna~ajno, jer

nema ~lanstva u Evropsku uniju

bez punopravnog ~lanstva u

Svjetskoj trgovinskoj organi-

zaciji".

Punopravno
~lanstvo
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Najva`niji zadatak preduze}a
,,Komunalac" AD u pro{loj godini
bila je kupovina specijalnih vozi-
la za prikupqawe komunalnog otpa-
da na kompletnoj teritoriji grada.
Jedan od ciqeva, kako ka`e direk-
tor ovog preduze}a Mi-lorad
Stjepanovi}, bila je i kupovina
vozila ,,pauk" za odvo`ewe
pogre{no parkiranih automobila
sa javnih povr{ina, i to je realizo-
vano u pro{loj godini.

- Na Zelenoj pijaci postavili
smo rashladne vitrine i obavili
smo djelimi~no poplo~avawe pro-
dajnog prostora. Na Gradskom
grobqu postavili smo ogradu i dje-
limi~no smo asfaltirali staze u
jednom dijelu grobqa. U 2014. go-
dini nismo mogli uticati na neke
elemente poslovawa, kao {to je
cijena odlagawa otpada na sanitar-
nu deponiju. Ta cijena je pove}ana
sa 35 na 40 konvertibilnih maraka
po toni ~vrstog otpada i to je
trenutno najve}a cijena za odla-
gawe otpada u Republici Srpskoj.
Imali smo i najni`u cijenu
prikupqawa ~vrstog otpada u
Republici Srpskoj i ona trenutno
iznosi 0,118 KM po metru kvadrat-
nom stambene povr{ine. U Bawa-
luci ta cijena iznosi 0,137 KM po
metru kvadratnom, dok je u drugim
gradovima i op{tinama od 0,140 do
0,160 KM po metru kvadratnom.
Samo po tom osnovu imali smo
neostvareni prihod od 150.000 KM.
U pro{loj godini su izvr{ena dva
rebalansa gradskog buxeta, te su i
na{i ugovori sa gradom pretrpjeli
izmjene. Po tom osnovu na{ prihod
je umawen za oko 240.000 KM. Zbog
poplava ,,Komunalac" je imao nep-
lanirane tro{kove. Nismo po tom
osnovu dobili nikakvu nadoknadu,
izuzev mawe koli~ine goriva koju
smo dobili kada su na{i radnici

radili na prikupqawu kabastog ot-
pada. Zbog toga je na{ finansijski
rezultat u pro{loj godini bio neg-
ativan i prihodi nisu mogli da
pokriju tro{kove", ka`e Milorad
Stjepanovi}.

Stjepanovi} isti~e da je ciq ovog
komunalnog preduze}a u pro{loj
godini bio da ,,u|u u sva semberska
sela", kako bi svi stanovnici na

seoskom podru~ju postali korisni-
ci usluga odvoza ~vrstog otpada na
sanitarnu deponiju.

- Na po~etku 2014. godine imali
smo 20.600 fizi~kih lica, korisni-
ka na{ih usluga, a sada imamo
22.600 korisnika - fizi~kih lica.
Ovaj posao treba da okon~amo u
2015. godini i da, osim gradskih
naseqa, i sva seoska podru~ja budu
obuhva}ena i uvedena u sistem
prikupqawa i pla}awa odvoza
komunalnog otpada. Na{ ciq je da u
ovoj godini nastavimo rekonstruk-
ciju prostora na Zelenoj pijaci i
da u svakoj godini izvr{imo zam-
jenu dotrajalih vozila za
prikupqawe i odvoz ~vrstog otpa-
da. Sve je to uslovqeno i finansi-
jskom situacijom. U ovoj godini,
osim nastojawa da pove}amo broj
korisnika, poku{a}emo i da smaw-
imo tro{kove na svim stavkama,
kako bismo u 2015. godini prihodi-
ma pokrili tro{kove poslovawa".

Milorad Stjepanovi} ka`e da je
osnovni ciq postojawa komunalnih
preduze}a pru`awe kvalitetne
usluge, te da primarni ciq nije
profit.

- O~ekujemo da }e Gradska uprava
svojim buxetom planirati ve}i
obuhvat ~i{}ewa i odr`avawa
ulica i zelenih povr{ina, {to }e,
tako|e, pomo}i i nama da realizuje-
mo svoje zacrtane ciqeve. U ve}e
investicije preduze}e ne mo`e
trenutno ulaziti, {to je slu~aj i sa
ure|ewem prostora na Zelenoj
pijaci, tako da taj posao moramo
planirati na du`i vremenski peri-
od", isti~e Stpjepanovi}, nagla-
{avaju}i da usluga mjese~nog odvoza
~vrstog otpada za jedan dvosoban
stan od 50 metara kvadratnih u
Bijeqini ko{ta oko {est maraka,
dok za stan od 100 metara kvadrat-
nih ko{ta oko 12 KM.

PREDUZE]E ,,KOMUNALAC
,,

AD BIJEQINA

Ciq je pru`awe
kvalitetnih usluga

STJEPANOVI]:

Ciq nam je bio da

,,u|emo u sva sem-

berska sela
,,

kada

je rije~ o odvozu

sme}a, a da u ovoj

godini nastavimo

rekonstrukciju

Zelene pijace
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